

2024-05-31

Mötesanteckningar RPO Mag-tarmsjukdomar

Datum: 2024-05-31, kl. 13.00–15.00

Plats: Zoom-möte

Närvarande:

Henrik Hjortswang, Henrik Stjernman, Anette Persson, Monica Wåhlin, Linda Andlöv

Förhinder:

Hjalmar Aselius, Pär Myrelid, Frida Salerud, Hanna Winqvist

1. Mötets öppnande – välkomna

Ordförande Henrik Hjortswang hälsar välkommen till dagens möte.

2. Dagordning

Dagordningen godkänns.

3. Sekreterare för dagens möte

Linda skriver anteckningar.

4. Nuläge på våra kliniker/sjukhus?

Jönköping: Bättre tillgänglighet. Utmaning med bemanning i Värnamo. Jönköping och Eksjö hjälper till och stöttar med läkarresurs.

Linköping: Ekonomiskutmaning med lagda varsel. Tillgänglighet är god men befaras bli sämre efter genomförda varsel. Utmaning med bemanning i Norrköping och Motala.

5. Rapport från NPO Mag-och tarmsjukdomar

Nyheter under våren, vårdprogram appendicit publicerades i april. Ny NAG angående tarmsvikt är uppstartad. Diverticulit är förslag som ett nytt insatsområde, VGR har startat ett arbete på området och NPO undersöker om det kan bli ett nationellt arbete.

Andra förslag på insatsområden är behandling av Helicobakter och grava tarm-motorikstörningar. NPO undersöker också ämnen som "icke göra" och "kloka val".

NPO ska under året ta fram en rapport i vården i siffror med kvalitetsindikatorer som ska följas nationellt, där man kan se och följa nyttan med de vårdprogram som tagits fram inom Kunskapsstyrningen. Samt skapa en resultatrapport som ska vara lätt att förstå för allmänhet och visa på skillnader. Ett annat arbete som läggs fokus på är att uppdatera och revidera de kunskapsstöd som gjorts.

I juni införs 1177 för vårdpersonal, där alla kunskapsstöd ska finnas och vara lätt tillgängligt i det kliniska arbetet.

6. Rapport från Samverkan SÖSR och kunskapsråd

Fokus på kostnadseffektivitet, kvalitet, hur RPO kan arbeta med kvalitetsregister och kloka kliniska val. Funderingar om kunskapsrådets roll med mer fokus på diskussionsgrupper hur vi kan samverka inom SÖSR för att få bättre tillgänglighet.

7. RAG IBD och RAG Levercirros

Vilka uppdrag vill vi ge till RAG IBD och RAG levercirros att arbeta med i höst? RAG Levercirros har gått igenom nya vårdprogrammet och gjort ett PM med lokala anpassningar och börjat att implementera på varje sjukhus. Diskussion om nästa steg, ska RAG fortsätta följa upp hur implementeringen har gått eller är det mer ett arbete lokalt. Förslag om att ha ett uppföljningsmöte, vi planera för Regionmöte 19 Mars i Alvesta med fokus på arbetssätt vad gäller IBD och levercirros.

8. Kvalitetsmått – vilka använder vi idag inom våra olika sjukdomsområden? Vilka mått skulle vi behöva för att bättre förstå vad vi gör och styra vårdens utveckling?

NPO arbetar med att inför kvalitetsindikatorer på nationellnivå.

Förslag att mäta:

- tid från remiss till behandlingsstart
- medicinska resultat, hur går det för patienten
- tillgänglighet

SVF flödet fungerar med start via kirurgen och därefter till medicinskbehandling. Mål att inom 1 år komma fram till diagnos och start med behandling som håller patienten stabil. Stor utmaning för tillgänglighet för IBD-operationer i Östergötland. Kalmar har god tillgänglighet och samverkar med kirurger från Östergötland. Förslag om att göra ett arbete med samverkan inom SÖSR. Ex. se hur många som opereras inom första åren och varför man behöver operera. Samt att effektivisera vården vad gäller arbetssätt. Ex. digitala kontroller, minska återbesöken genom att skicka ut enkäter via 1177 och remisser för avförings-, blodprov. Förslag att detta blir ett ämne för regiondagen samt att diskutera tillgänglighet till mottagning, endoskopi och operation för patienter med Mag-tarmsjukdomar, hur kan den förbättras? Andra diskussionsämnen, hur kan vi effektivisera vården? Kloka kliniska val? Arbetssätt?

9. Handlingsplan 2024

Avstämning och uppdatering.

Svårt att få fram siffror hur många patienter/diagnos/sjukhus. Administratör på UIL arbetar med att ta fram de siffrorna.

10. Mötestider till hösten 2024

20 sept. kl.13.00–15.00, digitalt

22 nov kl.13.00–15.00, digitalt

11. Övriga frågor

12. Mötet avslutas

Sekr. Linda Andlöv, processledare.